
Protokół Nr X/07 
z obrad X sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 31 grudnia 2007 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych. Nieobecny 
usprawiedliwiony radny Marek Jankowski. 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. GraŜyna Płonowska 
10. Leszek Franciszek Radulski 
11. Jan Szmurło 
12. Antoni Szpakowski 
13. Ryszard Wietoszko 
14. Feliks Aleksander Wróblewski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
 

1. ks.Prałat Janusz Łoniewski Dziekan Brański 
2. Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
3. Daniel Puchalski radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
4. Roch Andrzej Charyton radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
5. Kazimierz Krzemień radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
6. Grzegorz Olszewski radny Podlaskiej Izby Rolniczej 
7. Danuta Romaniuk dyrektor GOUK im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
8. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
9. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
10. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
11. Józef Michałowski Dyrektor GZK 
12. Jolanta Januszewska Kier. GOPS 
13. Renata Falkowska Kier. Ref. Or 
14. Piotr Paprocki   Kier. Ref. BGRŚ 
15. Andrzej Uszakiewicz  Radca Prawny 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 830  dokonał otwarcia 
obrad X sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy oraz na podstawie listy obecności 
stwierdził quorum, tym samym prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na 
posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Poinformował, Ŝe na początku sesji, 
nastąpi podzielenie się opłatkiem a później dalsza część obrad. Po odśpiewaniu kolędy „Wśród 
nocnej ciszy...” Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy odczytał fragment Pisma Świętego 
o narodzeniu Pana Jezusa. Następnie ks. Prałat Łoniewski  podziękował za zaproszenie na sesję i 
opłatek. Wyraził wdzięczność za współpracę władz Gminy i mieszkańców z parafią. Za pomoc w 
utrzymaniu porządku na cmentarzu parafialnym i  przy budowie parkanu przy kościele w Brańsku. 
śyczył by wszystkie plany się spełniły a gmina dalej się rozwijała. Wójt Gminy podziękował 



wszystkim za przybycie. ZłoŜył Ŝyczenia radosnego przeŜywania okresu Świąt BoŜego Narodzenia, 
świąt szczególnie rodzinnych, by były one przepełnione radością, miłością i rodzinnym ciepłem a 
dobry Bóg błogosławił w Nowym Roku. Do Ŝyczeń przyłączył się równieŜ Przewodniczący Rady. 
Wójt odczytał Ŝyczenia świąteczne od J.E ks. Biskupa  Antoniego Dydycza skierowane do władz i 
pracowników urzędu oraz mieszkańców gminy. Następnie podzielono się opłatkiem.  
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe radni w ustawowym terminie otrzymali materiały na sesję, 
zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  do porządku. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie za pkt. 5f), dwóch punktów: pkt.5g)  projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. i pkt.5h) projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Brańsk. Wobec niezgłoszenia innych wniosków, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
wnioskiem Wójta. w sprawie wprowadzenia zmian do porządku sesji. Rada Gminy głosami 14 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wprowadziła do porządku seji w pkt. 5g) projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Następnie Rada Gminy głosami 14 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wprowadziła do porządku sesji w pkt. 5h) projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Brańsk. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok 
przesunął się w miejsce pkt.5i). Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji wraz z wniesionymi 
poprawkami w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) budŜetu gminy na rok 2008: 
1) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem Wójta; 
2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały    
budŜetowej; 
3) przedstawienie opinii komisji stałych Rady; 
4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji; 
5) dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej; 
6) głosowanie uchwały budŜetowej. 

b) przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2008, 

c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 
rok, 

d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2011, 
e) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok, 
f) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2008 rok, 
g) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 
h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk 
i) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok.  

6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy róŜne. 
9. Zamknięcie obrad. 



Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iŜ protokół z obrad IX sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłoŜony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami za 14 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad IX sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania.  
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5a -1) Wójt Gminy poinformował, iŜ ...”wszyscy radni otrzymali projekt budŜetu na 2008 rok i 
mogli się z nim szczegółowo zapoznać. Projekt był równieŜ przedmiotem analizy na posiedzeniach 
obu komisji rady, gdzie radni zadawali pytania, zgłaszali swoje spostrzeŜenia. Strona dochodowa 
budŜetu nie jest dla Państwa  tak waŜna, gdyŜ za duŜego wpływu na dziś juŜ nie mamy, gdyŜ radni 
gminy wcześniej podjęli stosowne uchwały o opłatach podatkowych itp. Wszystkie planowane 
źródła dochodu zawarte są w załączniku Nr 1 do uchwały i stanowią kwotę 15.911.697zł. 
Natomiast   strona wydatków radnych bardzo interesuje, gdyŜ mówi jakie zadadania będą 
realizowane w przyszłym roku. Wójt przedstawił projekt uchwały budŜetowej na 2008 rok według 
działów i rozdziałów wraz z uzasadnieniem  zakwalifikowania do realizacji poszczególnych zadań 
remontowych i inwestycyjnych a takŜe zaplanowanych  wydatków na bieŜącą działalność gminy 
Brańsk.  
Ad.5 a2) Skarbnik Gminy przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku o projekcie uchwały budŜetowej /opinia w załaczeniu do protokołu/ 
Ad.5 a3) Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 
przedstawiła pozytywną Opinię Nr 10/10/07 z dnia 14 grudnia 2007 r. o projekcie budŜetu gminy 
na 2008 rok. Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił ostateczną pozytywną 
Opinię Nr 11/08/07 Komisji Rewizyjnej o projekcie budŜętu gminy na 2008 rok. /obie opinie w 
załączeniu do protokołu/. 
Ad.5 a4) Wójt Gminy podziękował członkom Komisji Rady za wydane pozytywne opinie w 
sprawie projektu budŜetu Gminy Brańsk na 2008 rok. Zapewnił, iŜ budŜet będzie na bieŜąco 
analizowany i w zaleŜności od potrzeb zmieniany np. gdy dojdą jakieś nowe zadania inwestycyjne.  
Ad.5 a5) Dyskusja nad projektem budŜetu: 
Sylwester Bobel – radny z miejscowości Mień wyraził zdanie, ..”Mieszkańcy Mnia chyba przestaną 
płacić podatki, gdyŜ w Mniu nic się nie robi” 
Przewodniczący Rady włączając się do dyskusji poinformował,  Ŝe na wspólnym posiedzeniu 
Komisji radni podczas analizy projektu budŜetu, zgłaszali swoje uwagi, Ŝe w Mniu za duŜo się robi.  
Głos zabrał Wójt Gminy- ... “ to jest ciekawe, Ŝe Pan radny Bobel mówi, Ŝe w Mniu nic się nie 
robi?  Podczas posiedzenia obu komisji, musiałem się tłumaczyć dlaczego kilka zadań 
zaplanowałem do wykonania na terenie wsi Mień, a w niektórych Ŝadnego. Państwo myślicie 
takimi kategoriami, Ŝe w kaŜdym roku, w kaŜdej miejscowości powinno się coś wykonać. 
Gdybyśmy jako radni poparli ten tok myślenia, w gruncie rzeczy nic by nie było zrobiane albo w  
nieduŜym stopniu. Musicie Państwo wiedzieć,  Ŝe gmina nie jest w stanie sama wykonać 
wszystkiego. Dlatego teŜ zabiega o środki z zewnątrz lub idzie na układy z innymi jednostkami 
samorządowymi dofinnasowując  zadania leŜące w ich kompetencji, a wykonywane na naszym 
terenie. Wracając do wypowiedzi radnego Bobla, przytoczę tylko niektóre zadania wykonane na 
terenie wsi Mień w ostatnim czasie: 
− wymiana oświetlenia ulicznego /wieś jest duŜa i tych lamp wymieniono naprawdę kilkadziesiąt/ 
− wspólne z Powiatem połoŜenie asfaltu na drodze powiatowej od drogi krajowej przez wieś, 

Karp, aŜ do Rudki, 
− połoŜenie asfaltu na ul. Alberta, 
− równanie dróg Ŝwirowych, 
− remont świetlicy wiejskiej i remizy OSP /gmina dała materiały a wykonastwo zapewnili 

mieszkańcy/, 
− kilkakrotne porządkowanie wysypiska śmieci i jego ogrodzenie /zatrudnienie osoby do 

pilnowania ale to nie podobało się mieszkańcom Mnia, sami teŜ klucza od bramy wjazdowej nie 



chcieli przejąć/ 
− około100tys. zł dokładamy do utrzymania Szkoły Podsatwowej, jako jedyna szkoła na terenie 

gminy, nie chciała być fili ą, 
− ze środków gminnych wykonano nowe pokrycie dachowe na szkole, 
− Mień jako duŜa wieś najbardziej korzysta ze środków pomocy społecznej, i innych dopłat 

socjalnych 
 

UwaŜam, Ŝe mieszkańcy Mnia nie mają najmniejszej krzywdy ze strony Gminy Brańsk. Na 
posiedzeniu komisji padło nawet pytanie: co gmina musiałaby zrobić dla Mnia aby było dobrze i 
mieszkańcy  byli zadowoleni? Takiej odpowiedzi na dzień dzisiejszy nie znamy. Mieszkańcy Mnia 
uwaŜają, Ŝe wszystko się im naleŜy, a nie patrzą, Ŝe jak coś się robi w gminie to dla dobra 
wspólnego”.  
Ad. 5a6) Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy 
głosami 14-za,  przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0,  podjęła Uchwałę Nr X/66/07 w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy na rok 2008. / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
 
Wójt Gminy Brańsk, podziękował radnym,  za jednogłośne przyjęcie budŜetu gminy na 2008 rok. 
Zwrócił uwagę, Ŝe jest to juŜ buŜet a nie projekt. Na pewno w miarę zachodzących potrzeb w ciągu 
roku, będzie jeszcze zmieniany. Wójt poinformował, Ŝe do planowania zadań podchodzi inaczej jak 
chociaŜby radny z Mnia, który mówi, Ŝe w Mniu nic się nie zrobiło, Wójt powiedział ...” uwaŜam, 
Ŝe zrobiono bardzo duŜo chociaŜby drogę od drogi krajowej, przez  Karp aŜ do Rudki. Na pewno w 
większości modernizację drogi finansował Powiat ale gdybyśmy nie zabiegali o tę inwestycje 
Powiat by robił gdzie indziej, moŜe w Załuskich, moŜe w Widźgowie. Ja cieszę się z kaŜdego 
nawet najmniejszego wykonannego zadania. Cieszmy się Państwo z tego co mamy, co udało się 
nam wykonać w tym roku a był on bogaty w inwestycje, w przyszłym roku będą juŜ realizowane 
inne zadania. Wszystko robimy dla ludzi. W jednym roku więcej robi się w jednej stronie gminy, w 
następnym w drugiej stronie. WaŜne jest, Ŝe gmina tak duŜo robi chociaŜ na około 2700 gmin 
znajduje się w ostatniej setce gmin najbiedniejszych. Jak pamiętam chyba na  2631 miejscu wśród 
gmin o najniŜszym dochodzie na 1 mieszkańca. Miasto Brańsk zaś na 87 wśród miast 
najbogatszych. Chcę aby w 2008 roku wykonać chociaŜ tyle co w tym  i proszę radnych o wsparcie. 
Dziękuję”. 
Głos zabrał Roch Andrzej Charyton radny rady Powiatu w Bielsku Podlaskim ...” przyjemnie się 
słucha, jak wójt opowiada, ale podane cyfry są pewnym przekłamaniem do rzeczywistości. Gmina 
Brańsk  jest gminą typowo rolniczą i tutaj dochody kształtują się inaczej niŜ w Mieście Brańsk. 
Miasto zajęło 87 pozycję wśród gmin najbogatszych z liczbą mieszkańców do 5 tys. Jedynie 
Ciechocinek liczący tyle samo mieszkańców, jest miastem najbogatszym ale to miasto jest  
uzdrowiskowe z czego ma ogromne wpływy. My jako gmina Brańsk i Miasto Brańsk stanowimy 
mały nasz region, małą ojczyznę. Nasza działalność powinna skupić się na naszych pięknych 
regionach w wokół rzeki Nurzec. Weźmy piekną wieś Burchty i okolice, tutaj naleŜy prowadzić 
inaczej inwestycje niŜ w rejonie wsi Domanowo, Rudka, Patoki czy miasto Brańsk.  Zastanówmy 
się czy to jest dobrze, gdy gmina najbiedniejsza dofinansowuje zadania powiatowe. Być moŜe 
naleŜałoby te środki przekazać na opiekę społeczną,  remont gminnych dróg, oświetlenie uliczne 
itp. Zatraciła się idea samorządności. KaŜda jednostaka samorządowa gminna czy powiatowa 
powinna wykonywać swoje zadania z własnych środków.  Nie powinno być tak, Ŝe gmina finansuje 
wszystko co wkół gminy się dzieje. Przytoczę tu przykład Policji, która zwraca się o 
dofinansowanie zakupu kserokopiarki, alkomatu czy miernika prędkości. Mówię Państwu o tym 
gdyŜ wasza świadomość będzie kreowała światopogląd mieszkańców ale czy moje rozwaŜania są 
prawidłowe. Oceńcie Państwo sami”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15 minutową przerwę w obradach od godz. 1045 do 1100. 
O godz. 1100 Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. Stan 14 radnych na soli obrad. 
 



Ad. 5b) Przewodniczący Rady Gminy odczytał pozytywną opinię Nr 12/10/07 Komisji RGOBiT  w 
sprawie projektów uchwał na X Sesję Rady Gminy Brańsk. Następnie  Wójt Gminy odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2008. Pytań do projektu 
uchwały nie zgłoszono. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr X/67/07 w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 
rok 2008.  / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad.5c) Wójt Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr X/68/07 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2008 rok. / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5d)  Wójt Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2011. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Rada 
Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła 
Uchwałę Nr X/69/07 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2008-2011. / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5e) Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Wietoszko odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr X/70/07 w sprawie  przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 
rok. / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5f) Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Wietoszko odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 
2008 rok. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym 
głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr X/71/07 w sprawie  
przyj ęcia planu pracy Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 
na 2008 rok. / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5g) Wójt Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Pytań do 
projektu uchwały nie zgłoszono. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr X/72/07 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Brańsk./ uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5h) Wójt Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Pytań do projektu uchwały 
nie zgłoszono. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr X/73/07 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk./ uchwała w 
załączeniu do protokołu/.  
Ad. 5i) Wójt Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok 
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 14 -
za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr X/74/07 w sprawie  zmian w 
budŜecie gminy na 2007 rok / uchwała w załączeniu do protokołu/.  
 
Ad. 6)  Brak interpelacji i wniosków radnych. 
 
Ad 7) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 
 
Ad 8) Sprawy róŜne.  



● Zdzisława Maksymiuk Prezes Banku Spółdzielczego w Brańsku, podziękowała 
Przewodniczącemu Rady i Wójtowi za zaproszenie oraz moŜliwość uczestniczenia na 
dzisiejszej sesji. Powiedziała: ...”Jest to dobra okazja aby podziękować radzie i wójtowi za 
współpracę w 2007roku. Bank obsługuje budŜet gminy, jest to znaczny budŜet prawie 16 
mln.zł, z którego będą finansowane nakreślone zadania. Obserwuje się znaczny postęp w 
zakresie remontów dróg, w oświacie, kulturze, porządkowane są zbiorniki wodne. Wszystko 
to świadczy o gospodarności, Ŝe budŜet jest dobrze przemyślany na miarę moŜliwości. To 
dobrze, Ŝe wójt potrafi współpracować z Powiatem w zakresie drogownictwa, chociaŜby 
wyremontowana droga:  Ferma - Markowo czy Popławy – Oleksin. UŜytkownik drogi jak 
jedzie nie zastanawia się czyja to jest droga, tylko czy dobra, czy zła. Widzimy, Ŝe 1/3  
remontowanych dróg powiatowych, to drogi połoŜone na terenie gminy Brańsk. Gdyby nie 
dobra współpraca, Powiat mógły przeznaczyć te środki na inne swoje zadania. śyczę 
Państwu aby przyjęty dzisiaj budŜet został w pełni zrealizowany, aby udało się pozyskać jak 
najwięcej środków z funduszy unijnych. Chcę Państwu powiedzieć, Ŝe Bank równieŜ się 
rozwija. Pozyskujemy coraz to nowych klientów, obsługujemy coraz wiecej jednostek 
budŜetowych. Prowadzimy równieŜ inwestycje: przeprowadziliśmy remont budynku Banku 
w Wyszkach, zmodernizowaliśmy budynek Banku w Grodzisku, przy banku w Brańsku 
poszerzyliśmy parking i ogrodziliśmy a w styczniu 2008 r. oddamy do uŜytku nową 
placówkę w Siemiatyczach. Gmina Brańsk się rozwija a my podąŜamy w tym samym 
kierunku rozwoju. Prezes Banku Ŝyczyła radnym satysfakcji z pełnienia funkcji radnego w 
gminie Brańsk.”. 

● Głos zabrał - Kazimierz Krzemień radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim, który 
powiedział ...” według niektórych radnych powiatowych, jest problem w Powiecie,  z uwagi 
na współfinansowanie zadań powiatowych przez gimny a tym samym gminę Brańsk. 
UwaŜam, Ŝe na takich posunięciach tylko wszyscy skorzystali. Powiat jest zadowolony z 
realizacji swoich zadań a mieszkańcy gminy Brańsk, Ŝe mogą jeździć po nowych 
asfaltowych drogach. Jako radni powiatowi czy gminni musimy szukać takich rozwiązań 
aby iść do przodu i uczestniczyć we wszystkich programach skąd moŜna pozyskać środki, 
“brać ile się da”. JeŜeli nie “MY” to ktoś inny skorzysta. śyczył Wójtowi, radnym oraz 
pracownikom urzędu pomyślności przy realizacji zadań ujętych w budŜecie”. 

● Głos zabrał Daniel Puchalski radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Powiedział ...” 
problem w Powiecie wynika z tego, Ŝe są ograniczone środki na inwestycje drogowe a inne 
gminy idąc śladami Gminy Brańsk składają wnioski o dofinansowywanie zadań 
powiatowych na swoich terenach. Jedynie Miasto Brańsk nie jest w stanie lub nie potrafi 
wygospodarować takich środków na współfinansowanie zadań z Powiatem. Na pewno 
byłoby lepiej gdyby Powiat sam realizował swoje zadania, ale wiecie Państwo, Ŝe nie jest to 
moŜliwe. Dlatego teŜ popieram ten sposób współpracy, który Wójt Gminy zapoczątkował”. 
W imieniu radnych powiatowych i zarządu, wójtowi i mieszkańcom gminy Brańsk Ŝyczył 
pomyślności w 2008 roku. 

● Głos zabrał Roch Andrzej Charyton radny rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Powiedział: 
...”gmina jeŜeli jest wydolna finansowo, to moŜe dopłacać do zadań Powiatu, jeŜeli nie to 
nie dopłaca. Za czasów Starosty Marka Łukaszewicza obowiązywały jakieś zasady i  były 
stosowane  określone kryteria.  Obecnie widzimy, Ŝe te kryteria nie dotyczą wszystkich 
gmin a zwłaszcza gminy Rudka. Gmina ta dofinansowuje budowę dróg powiatowych a 
Powiat remontuje drogi gminne i później przekazuje je gminie to jakiś nonsens. ” 

● Wójt Gminy odczytał pismo, które wpłynęło do urzędu ze Starostwa w Bielsku Podlaskim 
w sprawie zamiaru utworzenia  Społecznej Rady Edukacyjnej, w celu podjęcia działań 
zmierzających do zatrzymania młodych ludzi na Podlasiu. Rada Gminy w tej sprawie 
powinna zająć stanowisko i wytypować osobę do składu Rady. Radni przez aklamację zajęli 
pozytywne stanowisko w sprawie utworzenia Społecznej Rady Edukacyjnej i wytypowali 
radną GraŜynę Płonowską do składu Rady. 
   



 
Ad. 9) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1350  zamknął 
obrady X sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’ 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 


